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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Diarienummer: KS-2025/255 

 

 

Organ Huddinges pensionärsråd 

Offentligt sammanträde Nej 

Datum och tid 8 april 2025, kl. 15:00-17:00 

Plats Lilla salen, Folkes 

Närvarande Se närvarolista på nästa sida. 

Paragrafer 1-15 

Omedelbar justering Inga paragrafer har justerats 
omedelbart.  

Underskrifter Protokollet har justerats digitalt. För 
underskrifter, se protokollets sista sida. 

Ordförande Charlotte Björkman (HP) 

Justerande Charlotte Björkman 

Sekreterare Lena Hentschel 

__________________________________________________________________ 

Tillkännagivande om justering av huddinges pensionärsråds protokoll 

Tillkännagivande om justeringen har anslagits på kommunens digitala 
anslagstavla. Protokollet förvaras digitalt i Huddinge kommuns 
diarieföringssystem.  

Justeringsdatum  9 april 2025 
Datumet anslaget sätts upp  10 april 2025 
Datum anslaget tas ned  5 maj 2025 
Anslag upprättat av  Lena Hentschel  



 2 (18) 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Huddinges pensionärsråd 8 april 2025 

 
 
 
 

 
 

Närvarolista  

Beslutande 
Charlotte Björkman (HP), ordförande 
Timo Pesonen (KD), vice ordförande 
Margareta Vikgren (S), ledamot 
Kjell-Arne Kruse (S), ledamot 
Margareta Hedström (C), ledamot 
Barbro Lind (MP), ledamot 
Svante Hellsing (L), ledamot 
Kurt Hellström (SD), ledamot 
Kaj Carlberg PRO, ledamot 
Birgitta Berg PRO, ledamot 
Eva Marie Björkbacka PRO, ledamot 
Margareta Lydén Lövkvist PRO, ledamot 
Bo Pettersson PRO, ledamot 
Kathrine Hultman PRO, ledamot 
Ewa Hjelm SPF Seniorerna i Huddinge, ledamot 
Knut-Olov Axelsson SPF, ledamot 
Karin Nordh SPF, ledamot 
Berit Eriksson RPG, ledamot 

Ej tjänstgörande ersättare 

Frånvarande 
Kennet Bergh (M), ledamot 

Övriga deltagare 
Kirsi Vilander, Bostadslots, Botkyrka kommun 
Martin Novak och Sofia Calén, SOF, uppsökarna 
Daniella Johnsson, KSF, säkerhetssamordnare 
Annika Eriksson, KSF, projektledare 
Jenny Swärd, SOF, socialdirektör 
Ann-Christine Falck Brännström, SOF, verksamhetschef 
Helena Reuterham, SOF, sektionschef 
Maria Strandberg, SBA, översiktsplanerare 
Lena Hentschel, KSF, nämndsekreterare 
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§ 1  Upprop 
 
Upprop genomfördes.  
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§ 2  Godkännande av dagordning 
Huddinges pensionärsråds beslut 
 
Huddinge Pensionärsråd godkänner föredragningslistan med förändring att 
punkt 7 utgår då Liselott Rafael meddelat förhinder att närvara.  
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§ 3  Bostadslots i Botkyrka berättar om sitt arbete 
 
Den 17 december fick nämndsekreteraren i uppdrag att bjuda in Botkyrka 
kommuns Bostadslots att berätta om sitt arbete på kommande sammanträde.  
Varför Kirsi Vilander (Sveriges första Bostadslots) fanns på plats för att berätta 
mer om vad en Bostadslots gör, och varför denna lotsfunktion behövs. 
 
Lotsfunktionen kom till efter att seniorer i olika sammanhang larmat kommunen 
om att de upplevde utmaningar i samband med byte av bostad. Kirsi berättade att  
många som bott 30 - 40 år i sin bostad inte kan bostadsmarknaden i dag, och när 
livssituationen förändras fanns behov av hjälp. Dels med att definiera hur/var man 
vill bo, men också med vilken av alla bostadsköer man behöver ställa sig i för att 
kunna få önskad bostad på vald plats/platser.  
 
Seniorerna hade inte förstått vikten av att redan stå i kö när det mentala steget ”jag 
måste flytta” behövde tas. Fastighetsägare och bostadsvärdar i Botkyrka satsade 
inte på lägenheter för seniorer då de inte upplevde att det fanns intresse för sådan 
bostad då många inte bostadsplanerar. 
 
Bostadslotsen arbetar uppsökande i nära samarbete med fastighetsägare och/eller 
fastighetsvärdar för att hitta bostäder som uppfyller seniorers behov av trygghet, 
ekonomi och gemenskap. Viktigt att komma ihåg att det inte alltid handlar om att 
flytta, ibland kan hjälp med bostadsanpassning vara vad som krävs för att kunna 
bo kvar i sitt hem. 
 
Kirsi arbetar brett för att matcha/lösa invånares behov av bostad – som ibland är 
akut - genom privata rådgivningsmöten under sekretess. Informationsmöten öppna 
för alla genomförs löpande för att nå ut med information om att hjälp finns att få 
när förutsättningar i livet ändras. 
 
Avslutningsvis bjöd Kirsi in Pensionärsrådet till Botkyrkas seniormässa som går 
av stapeln den 2 oktober kl. 10 - 15.00 i Hallunda Folkets Hus. Information om 
mässan finns i presentationen som bifogas detta protokoll. 
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§ 4  Uppsökarna berättar om arbetet mot psykisk ohälsa 
 
Martin Novak och Sofia Calén informerade rådet om hur de sedan 2016 arbetar 
uppsökande för att hjälpa en målgrupp som är svår att nå. Målgruppen har ofta 
förmodad psykisk ohälsa (fastställd diagnos krävs ej) personen som ofta har en 
ambivalent inställning till myndigheter söker inte hjälp själv.  
 
Information om uppsökarnas arbete finns på kommunens hemsida, huddinge.se. 
Broschyrer finns även på bibliotek, vårdcentraler för att sprida att hjälp finns att få 
till så många som möjligt. Det är ofta anhöriga, grannar eller bekanta som larmar 
genom att göra en orosanmälan. 
 
Viktigt att veta att alla insatser är frivilliga. Det krävs att den som behöver tar 
emot hjälp. Många som får hjälp är äldre (läs över 65 år). För att få uppsökarnas 
hjälp krävs att man är äldre än 18 år.  
 
Riktade uppsök initieras med brev. Detta för att etablera kontakt och informera 
om vad man kan få hjälp med på en tid/plats som den som behöver hjälp väljer. 
Ofta krävs påminnelse för att etablera kontakt. 
 
Uppsökarna har en flexibel roll, då detta är handfast praktiskt hjälp och stöd som 
utgår från vad personen behöver/önskar hjälp med. Exempelvis kan uppsökarna 
hjälpa till att boka och/eller följa med på läkarbesök, de arbetar även 
vräkningsförebyggande. Men viktigt att veta är att de inte är permanent stöd. När 
kontakt väl är etablerad och tillit byggts upp skall andra ta vid.  
 
Mer information om vad man kan få hjälp med, uppsökarnas arbetssätt och hur 
man kommer i kontakt med Martin och Sofia finns i bifogad presentation. 
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§ 5  Trygghet och säkerhetssektionen om trygghet, säkerhet, 
civil beredskap samt trygghetspunkter 

 
Säkerhetssamordnare Daniella Johnsson informerade rådet om det arbete som 
säkerhetssektionen gör för ökad trygghet, säkerhet, civil beredskap samt vad en 
trygghetspunkt är och vad man kan förvänta sig få hjälp med där. 
 
Det är oroligt i vår omvärld, Daniella och hennes kollegor på säkerhetssektionen 
arbetar aktivt – internt och externt - för att öka säkerheten både vid cyberattack, 
olycksfall, brottsförebyggande i nära samverkan/samarbete med såväl andra 
myndigheter som civila föreningar.  
 
På säkerhetssektionen finns en tjänsteman på plats 24 timmar om dygnet 7 dagar i 
veckan som en eldvakt om det händer något som påverkar de som bor, arbetar 
eller vistas i Huddinge kommun. Det finns nära samverkan i Stockholmsregionen, 
särskilt mellan Huddinge, Haninge och Botkyrkas Räddningstjänst.  
 
För att öka förmåga i händelse av kris ingår här representanter från näringslivet, 
Myndigheten för samhällsskydd och beredskap (MSB) samt en rad 
frivilligorganisationer såsom Rädda barnen, Svenska kyrkan, Friluftsfrämjandet 
för att nämna några.  
 
Material med information om hur man bäst förbereder sig för kris och ökar sin 
egna beredskap har tagits fram på lättläst text översatt på flera språk. En 
beredskapsvecka genomförs årligen. Tema på årets Beredskapsvecka vecka 39 är: 
Du är en del av Sveriges totalförsvar. 
 
Daniella avslutade sin dragning med att berätta att en enkät har tagits fram där 
svar önskas från så många som möjligt. Vår förhoppning är att alla går in och 
svarar på frågorna i enkäten. 
 
Länk till enkäten finns i Daniellas presentation som bifogas protokollet.  
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§ 6  Information om arbetet med ny kommunvision 
 
Försök att koppla upp Annika Eriksson digitalt gjordes då hon fått förhinder att 
närvara på plats. Detta fungerade tyvärr inte med tillfredställande ljud. Varför 
Annikas presentation bifogas tillsammans med hälsning till rådet om att hon gärna 
kommer ut till pensionärsföreningarna för visionsdialog framåt.  
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§ 7  Information från Servicecenter 
 
Punkten utgår då Liselott Rafael meddelat förhinder.   
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§ 8  Information om Vård och omsorgsnämndens beslut att gå 
från LOV till LOU i hemtjänsten 

 
Med anledning av att Vård- och omsorgsnämnden fattat beslut om hemtjänstens 
övergång från LOV till LOU i hemtjänsten var socialdirektör, Jenny Swärd, och 
verksamhetschef, Ann-Christine Falk-Brännström, på plats för att informera rådet 
om övergången som görs samt skillnaden mellan LOV och LOU. 
 
LOV är valfrihetssystem där externa utförare som uppfyller kommunens krav 
löpande kan etablera sig och bli valbar godkänd leverantör av tjänster inom 
hemtjänst. Här är det alltså fri etablering för utförare om kraven är uppfyllda. 
Något som omöjliggör för kommunen att kontrollera utförarna löpande.  
 
När tjänster i stället upphandlar enligt LOU (Lagen om offentlig upphandling) kan 
kommunen ställa helt andra krav på transparens från leverantörer som lämnar 
anbud. Avtal skrivs - med önskat antal leverantörer - som löper 2-3 år med option 
på förlängning. Om avtal inte följs eller brister i kvalitet sägs avtalet upp. 
 
Förändringen för framtidens hemtjänst görs för att säkra och förbättra ekonomi, 
kvalitet och effektivitet i samband med att den demografiska utvecklingen visar 
att kommunens andel äldre blir fler. 
 
Förändringen sker inte här och nu. Först skall Vård- och omsorgsnämndens beslut 
behandlas i Kommunstyrelsen varefter beslut skall fattas på Kommunfullmäktiges 
sammanträde den 28 april.  
 
I dialog i rummet - som fördes i positiv anda till förändringen - ställdes frågor om 
hur detta påverkar ekonomin. Frågan besvarades med att nuvarande modell är 
kostnadsdrivande samtidigt som det också är svårt för kommunen att kontrollera 
vad som faktiskt utförts. Framåt kommer det vara möjligt att säkerställa kvalitet i 
utförandet av tjänster för valda leverantör. Detta gillades i rummet där erfarenhet 
finns om hur svårt det kan vara att genomskåda fina broschyrer från aktörer som 
sedan inte håller vad som utlovats. 
 
Fråga om begränsning av upphandlingstiden, 2-4 år ställdes. Om det är en 
leverantör som man är nöjd med vill man kunna behålla den längre tid och vice 
versa? Svar: Lagen om offentlig upphandling tillåter avtal om 2 år framåt med 
option på förlängning ytterligare 2 år. Men vid bra samarbete med Leverantör som 
kommunen trivs med, och som trivs med att leverera tjänster till Huddinge 
kommun, kommer säkerligen nytt anbud lämnas när ny upphandling görs.    
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§ 9  Information från Socialförvaltningen 
 
Helena Reuterham informerade – efter önskemål från arbetsutskottet - rådet om 
vad som händer i arbetet med God och nära vård samt anhörigperspektivet. 
 
I God och nära vård görs en handlingsplan tillsammans med Vårdcentraler. Det 
finns inte mindre än sju Vårdcentraler i Huddinge kommun att samverka med. 
Fokus är att kunna prioritera biståndsbedömaren på alla Vårdcentraler. Samverkan 
finns med Vårby och Segeltorp i dag. Socialförvaltningen har prisats för detta fina 
arbete. Dock finns begränsad tid både för kommunen och Region Stockholm, men 
ambitionen är att samverka med alla Vårdcentraler.  
 
Anhörigperspektivet behöver komma in i handlingsplanen. Här finns ett ökat 
kunskapsutbyte. En demenssjuksköterska, Malin, har anställts för det närmare 
samarbetet med Vårdcentralerna. Vi tittar på hur vi på bästa sätt kan samverka 
med anhöriga före, under och efter flytt till äldrevården.  
 
Kontinuitet och krisberedning. Inom äldreomsorgen finns projekt där fler arbetar 
med anhörigperspektivet med anledning av att vi får fler äldre i kommunen. Vad 
som händer i framtiden vet vi inte, men beredskap för olika krishändelser finns 
och översyn av antal brukare i olika områden görs för att snabbt kunna lokalisera 
de som behöver få hjälp och stöd vid kris. 
 
En bra konsekvens av att kommunen går från LOV till LOU är att detta även ger 
leverantörer av hemtjänst kunskap om hur många utförare av tjänster och hur 
många brukare som finns i olika områden. Detta är något som möjliggör att de i 
sin tur kan erbjuda trygga anställningar till sin personal.  
 
Att motverka välfärdsbrott och säkra att skattepengar går dit de ska är prioriterat 
och viktigt, och det är något som Huddinge kommun är bra på.  
 
Fråga om olycksfallsförsäkring finns i Huddinge kommun ställdes? Helena tog 
med sig frågan och återkommer med svar till rådet. 
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§ 10  Seniorvårdsberedningen, Region Stockholm, har bjudit in 
Pensionärsrådet samt tjänstepersoner från 
Äldreomsorgsavdelningen att berätta om sin syn på den 
samverkan som initierats mellan kommunens hemtjänst 
och regionens vårdcentral kring sköra äldre 

Huddinges pensionärsråds beslut 
 
Huddinge pensionärsråd valde att Karin Nordh, SPF, och Kaj Carlberg, PRO, 
skall representera rådet (som är det goda exemplet) under samverkansmöte där 
länets kommunala pensionärsråd och hälso- och sjukvårdsförvaltningen i Region 
Stockholm möts. 
 
När: Den 2 juni kl. 15-16.00 
Var: Landstingshuset, Hantverkargatan 45, Stockholm.  
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§ 11  Information om bostadsförsörjningen inför remiss till 
länsstyrelsen, region, grannkommuner 

 
Med anledning av att en ny handlingsplan för bostadsförsörjning tas fram var 
översiktplanerare Maria Strandberg på plats för att informera rådet inför att 
utskick av remiss planeras. 
 
Handlingsplanen tas fram av Samhällsbyggnadsförvaltningen i samarbete med 
Socialförvaltning, Gymnasie- och arbetsmarknadsförvaltning samt kommunala 
bostadsbolaget Huge Bostäder. Utöver lagstadgade remissinstanser (se rubrik 
ovan) kommer föreningarna i Huddinge Pensionärsråd samt Huddinge 
Funktionshinderråd beredas möjlighet att inkomma med synpunkter. 
 
Syftet med att ta fram handlingsplanen är att få hållbart bostadsbyggande som 
möter befolkningstillväxten. Målet är att kunna erbjuda invånarna ett varierat 
bostadsutbud för livets alla skeden. Vidare skall handlingsplanen säkra att det 
finns bostäder för grupper vars behov inte tillgodoses på bostadsmarknaden. Till 
dessa grupper hör exempelvis unga vuxna, studenter, våldsutsatta som behöver 
förtur, nyanlända samt de som får hjälp med bostad enligt Socialtjänstlagen och 
Lagen om stöd och service till vissa funktionshindrade (LSS). 
 
I bifogad presentation kan ni läsa mer om vad som ska uppnås samt exempel på 
åtgärder – pågående och kommande utvecklingsbehov – för att säkerställa att 
områden i kommunens olika delar har en variation av upplåtelseformer, hustyper, 
bostadsstorlekar, prisklasser samt att ”lyckoparadoxen” bryts för att öka 
kvarboende. Exempelvis initieras samarbete med bostadsmarknadens aktörer för 
att tillskapa attraktiva mellanboendeformer för äldre, såsom senior- och 
trygghetsboenden. 
 
Handlingsplanen för bostadsförsörjning skickas på remiss under april månad. 
 
Efter dragningen fanns tid för frågor. En fråga som ställdes var om det kommer att 
byggas samhällslokaler med anledning av att mötesplatser behövs samt om man 
tar hänsyn till äldrefrågor? Frågan besvarades med att den demografiska 
utvecklingen följs, men samhällslokaler/möteslokaler ingår inte i denna 
handlingsplan som fokuserar på bostadsförsörjningen. 
 
En koppling gjordes till den Bostadslotsfunktion som finns i Botkyrka kommun. 
Medlemmar i pensionärsföreningarna har erfarenhet av att tröskeln är hög vid 
byte av bostad om man exempelvis är ensam kvar i stort hus. Inlåsning känns igen 
när rörligheten minskar. Många sitter ensamma kvar i stor villa när barnfamiljer 
bor trångt.  
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§ 12  Information från föreningarna 
 
Detta är en stående punkt på dagordningen för att föreningarna ska kunna 
informera varandra om särskilda saker som är av intresse för fler. Ingen särskild 
aktivitet/ fråga lyftes denna gång – möjligen på grund av tidsbrist.   
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§ 13  Äldrevänlig kommun 
 
Ordföranden informerade att intet nytt finns att rapportera.  
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§ 14  Information om God och nära vård 
 
Helena Reuterhamn informerade om God och nära vård under punkt 9.  
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§ 15  Övriga frågor 
 
Två övriga frågor ställdes: kommer pensionärer som vill fortsatt kunna äta 
skolmat i Trångsundsskolan samt om ny information finns att rapportera kring 
möteslokaler.  
 
Ordföranden tog med sig frågorna och återkopplar direkt till frågeställaren.  
 
Avslutningsvis passade ordföranden på att tacka för kloka frågor och inspel under 
dagens sammanträde och förklarade mötet avslutat.   
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	§ 4 	Uppsökarna berättar om arbetet mot psykisk ohälsa
	Martin Novak och Sofia Calén informerade rådet om hur de sedan 2016 arbetar uppsökande för att hjälpa en målgrupp som är svår att nå. Målgruppen har ofta förmodad psykisk ohälsa (fastställd diagnos krävs ej) personen som ofta har en ambivalent inställning till myndigheter söker inte hjälp själv.   Information om uppsökarnas arbete finns på kommunens hemsida, huddinge.se. Broschyrer finns även på bibliotek, vårdcentraler för att sprida att hjälp finns att få till så många som möjligt. Det är ofta anhöriga, grannar eller bekanta som larmar genom att göra en orosanmälan.  Viktigt att veta att alla insatser är frivilliga. Det krävs att den som behöver tar emot hjälp. Många som får hjälp är äldre (läs över 65 år). För att få uppsökarnas hjälp krävs att man är äldre än 18 år.   Riktade uppsök initieras med brev. Detta för att etablera kontakt och informera om vad man kan få hjälp med på en tid/plats som den som behöver hjälp väljer. Ofta krävs påminnelse för att etablera kontakt.  Uppsökarna har en flexibel roll, då detta är handfast praktiskt hjälp och stöd som utgår från vad personen behöver/önskar hjälp med. Exempelvis kan uppsökarna hjälpa till att boka och/eller följa med på läkarbesök, de arbetar även vräkningsförebyggande. Men viktigt att veta är att de inte är permanent stöd. När kontakt väl är etablerad och tillit byggts upp skall andra ta vid.   Mer information om vad man kan få hjälp med, uppsökarnas arbetssätt och hur man kommer i kontakt med Martin och Sofia finns i bifogad presentation.

	§ 5 	Trygghet och säkerhetssektionen om trygghet, säkerhet, civil beredskap samt trygghetspunkter
	Säkerhetssamordnare Daniella Johnsson informerade rådet om det arbete som säkerhetssektionen gör för ökad trygghet, säkerhet, civil beredskap samt vad en trygghetspunkt är och vad man kan förvänta sig få hjälp med där.  Det är oroligt i vår omvärld, Daniella och hennes kollegor på säkerhetssektionen arbetar aktivt – internt och externt - för att öka säkerheten både vid cyberattack, olycksfall, brottsförebyggande i nära samverkan/samarbete med såväl andra myndigheter som civila föreningar.   På säkerhetssektionen finns en tjänsteman på plats 24 timmar om dygnet 7 dagar i veckan som en eldvakt om det händer något som påverkar de som bor, arbetar eller vistas i Huddinge kommun. Det finns nära samverkan i Stockholmsregionen, särskilt mellan Huddinge, Haninge och Botkyrkas Räddningstjänst.   För att öka förmåga i händelse av kris ingår här representanter från näringslivet, Myndigheten för samhällsskydd och beredskap (MSB) samt en rad frivilligorganisationer såsom Rädda barnen, Svenska kyrkan, Friluftsfrämjandet för att nämna några.   Material med information om hur man bäst förbereder sig för kris och ökar sin egna beredskap har tagits fram på lättläst text översatt på flera språk. En beredskapsvecka genomförs årligen. Tema på årets Beredskapsvecka vecka 39 är: Du är en del av Sveriges totalförsvar.  Daniella avslutade sin dragning med att berätta att en enkät har tagits fram där svar önskas från så många som möjligt. Vår förhoppning är att alla går in och svarar på frågorna i enkäten.  Länk till enkäten finns i Daniellas presentation som bifogas protokollet.

	§ 6 	Information om arbetet med ny kommunvision
	Försök att koppla upp Annika Eriksson digitalt gjordes då hon fått förhinder att närvara på plats. Detta fungerade tyvärr inte med tillfredställande ljud. Varför Annikas presentation bifogas tillsammans med hälsning till rådet om att hon gärna kommer ut till pensionärsföreningarna för visionsdialog framåt.

	§ 7 	Information från Servicecenter
	Punkten utgår då Liselott Rafael meddelat förhinder.

	§ 8 	Information om Vård och omsorgsnämndens beslut att gå från LOV till LOU i hemtjänsten
	Med anledning av att Vård- och omsorgsnämnden fattat beslut om hemtjänstens övergång från LOV till LOU i hemtjänsten var socialdirektör, Jenny Swärd, och verksamhetschef, Ann-Christine Falk-Brännström, på plats för att informera rådet om övergången som görs samt skillnaden mellan LOV och LOU.  LOV är valfrihetssystem där externa utförare som uppfyller kommunens krav löpande kan etablera sig och bli valbar godkänd leverantör av tjänster inom hemtjänst. Här är det alltså fri etablering för utförare om kraven är uppfyllda. Något som omöjliggör för kommunen att kontrollera utförarna löpande.   När tjänster i stället upphandlar enligt LOU (Lagen om offentlig upphandling) kan kommunen ställa helt andra krav på transparens från leverantörer som lämnar anbud. Avtal skrivs - med önskat antal leverantörer - som löper 2-3 år med option på förlängning. Om avtal inte följs eller brister i kvalitet sägs avtalet upp.  Förändringen för framtidens hemtjänst görs för att säkra och förbättra ekonomi, kvalitet och effektivitet i samband med att den demografiska utvecklingen visar att kommunens andel äldre blir fler.  Förändringen sker inte här och nu. Först skall Vård- och omsorgsnämndens beslut behandlas i Kommunstyrelsen varefter beslut skall fattas på Kommunfullmäktiges sammanträde den 28 april.   I dialog i rummet - som fördes i positiv anda till förändringen - ställdes frågor om hur detta påverkar ekonomin. Frågan besvarades med att nuvarande modell är kostnadsdrivande samtidigt som det också är svårt för kommunen att kontrollera vad som faktiskt utförts. Framåt kommer det vara möjligt att säkerställa kvalitet i utförandet av tjänster för valda leverantör. Detta gillades i rummet där erfarenhet finns om hur svårt det kan vara att genomskåda fina broschyrer från aktörer som sedan inte håller vad som utlovats.  Fråga om begränsning av upphandlingstiden, 2-4 år ställdes. Om det är en leverantör som man är nöjd med vill man kunna behålla den längre tid och vice versa? Svar: Lagen om offentlig upphandling tillåter avtal om 2 år framåt med option på förlängning ytterligare 2 år. Men vid bra samarbete med Leverantör som kommunen trivs med, och som trivs med att leverera tjänster till Huddinge kommun, kommer säkerligen nytt anbud lämnas när ny upphandling görs.

	§ 9 	Information från Socialförvaltningen
	Helena Reuterham informerade – efter önskemål från arbetsutskottet - rådet om vad som händer i arbetet med God och nära vård samt anhörigperspektivet.  I God och nära vård görs en handlingsplan tillsammans med Vårdcentraler. Det finns inte mindre än sju Vårdcentraler i Huddinge kommun att samverka med. Fokus är att kunna prioritera biståndsbedömaren på alla Vårdcentraler. Samverkan finns med Vårby och Segeltorp i dag. Socialförvaltningen har prisats för detta fina arbete. Dock finns begränsad tid både för kommunen och Region Stockholm, men ambitionen är att samverka med alla Vårdcentraler.   Anhörigperspektivet behöver komma in i handlingsplanen. Här finns ett ökat kunskapsutbyte. En demenssjuksköterska, Malin, har anställts för det närmare samarbetet med Vårdcentralerna. Vi tittar på hur vi på bästa sätt kan samverka med anhöriga före, under och efter flytt till äldrevården.   Kontinuitet och krisberedning. Inom äldreomsorgen finns projekt där fler arbetar med anhörigperspektivet med anledning av att vi får fler äldre i kommunen. Vad som händer i framtiden vet vi inte, men beredskap för olika krishändelser finns och översyn av antal brukare i olika områden görs för att snabbt kunna lokalisera de som behöver få hjälp och stöd vid kris.  En bra konsekvens av att kommunen går från LOV till LOU är att detta även ger leverantörer av hemtjänst kunskap om hur många utförare av tjänster och hur många brukare som finns i olika områden. Detta är något som möjliggör att de i sin tur kan erbjuda trygga anställningar till sin personal.   Att motverka välfärdsbrott och säkra att skattepengar går dit de ska är prioriterat och viktigt, och det är något som Huddinge kommun är bra på.   Fråga om olycksfallsförsäkring finns i Huddinge kommun ställdes? Helena tog med sig frågan och återkommer med svar till rådet.

	§ 10 	Seniorvårdsberedningen, Region Stockholm, har bjudit in Pensionärsrådet samt tjänstepersoner från Äldreomsorgsavdelningen att berätta om sin syn på den samverkan som initierats mellan kommunens hemtjänst och regionens vårdcentral kring sköra äldre
	Huddinges pensionärsråds beslut  Huddinge pensionärsråd valde att Karin Nordh, SPF, och Kaj Carlberg, PRO, skall representera rådet (som är det goda exemplet) under samverkansmöte där länets kommunala pensionärsråd och hälso- och sjukvårdsförvaltningen i Region Stockholm möts.  När: Den 2 juni kl. 15-16.00 Var: Landstingshuset, Hantverkargatan 45, Stockholm.

	§ 11 	Information om bostadsförsörjningen inför remiss till länsstyrelsen, region, grannkommuner
	Med anledning av att en ny handlingsplan för bostadsförsörjning tas fram var översiktplanerare Maria Strandberg på plats för att informera rådet inför att utskick av remiss planeras.  Handlingsplanen tas fram av Samhällsbyggnadsförvaltningen i samarbete med Socialförvaltning, Gymnasie- och arbetsmarknadsförvaltning samt kommunala bostadsbolaget Huge Bostäder. Utöver lagstadgade remissinstanser (se rubrik ovan) kommer föreningarna i Huddinge Pensionärsråd samt Huddinge Funktionshinderråd beredas möjlighet att inkomma med synpunkter.  Syftet med att ta fram handlingsplanen är att få hållbart bostadsbyggande som möter befolkningstillväxten. Målet är att kunna erbjuda invånarna ett varierat bostadsutbud för livets alla skeden. Vidare skall handlingsplanen säkra att det finns bostäder för grupper vars behov inte tillgodoses på bostadsmarknaden. Till dessa grupper hör exempelvis unga vuxna, studenter, våldsutsatta som behöver förtur, nyanlända samt de som får hjälp med bostad enligt Socialtjänstlagen och Lagen om stöd och service till vissa funktionshindrade (LSS).  I bifogad presentation kan ni läsa mer om vad som ska uppnås samt exempel på åtgärder – pågående och kommande utvecklingsbehov – för att säkerställa att områden i kommunens olika delar har en variation av upplåtelseformer, hustyper, bostadsstorlekar, prisklasser samt att ”lyckoparadoxen” bryts för att öka kvarboende. Exempelvis initieras samarbete med bostadsmarknadens aktörer för att tillskapa attraktiva mellanboendeformer för äldre, såsom senior- och trygghetsboenden.  Handlingsplanen för bostadsförsörjning skickas på remiss under april månad.  Efter dragningen fanns tid för frågor. En fråga som ställdes var om det kommer att byggas samhällslokaler med anledning av att mötesplatser behövs samt om man tar hänsyn till äldrefrågor? Frågan besvarades med att den demografiska utvecklingen följs, men samhällslokaler/möteslokaler ingår inte i denna handlingsplan som fokuserar på bostadsförsörjningen.  En koppling gjordes till den Bostadslotsfunktion som finns i Botkyrka kommun. Medlemmar i pensionärsföreningarna har erfarenhet av att tröskeln är hög vid byte av bostad om man exempelvis är ensam kvar i stort hus. Inlåsning känns igen när rörligheten minskar. Många sitter ensamma kvar i stor villa när barnfamiljer bor trångt.

	§ 12 	Information från föreningarna
	Detta är en stående punkt på dagordningen för att föreningarna ska kunna informera varandra om särskilda saker som är av intresse för fler. Ingen särskild aktivitet/ fråga lyftes denna gång – möjligen på grund av tidsbrist.

	§ 13 	Äldrevänlig kommun
	Ordföranden informerade att intet nytt finns att rapportera.

	§ 14 	Information om God och nära vård
	Helena Reuterhamn informerade om God och nära vård under punkt 9.

	§ 15 	Övriga frågor
	Två övriga frågor ställdes: kommer pensionärer som vill fortsatt kunna äta skolmat i Trångsundsskolan samt om ny information finns att rapportera kring möteslokaler.   Ordföranden tog med sig frågorna och återkopplar direkt till frågeställaren.   Avslutningsvis passade ordföranden på att tacka för kloka frågor och inspel under dagens sammanträde och förklarade mötet avslutat.


